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ACTA NÚM. 30 

 
 

Comissió de Doctorat: 
 
Jaume Alijotas Reig 
Adriana Artola Casacuberta 
Antoni Bulbena Vilarrasa 
Margarita Freixas Alas  
Isidre Gibert González 
Mercè Junyent Pubill 
Josep Enric Llebot Rabagliati 
Montserrat Masoliver Puig 
Francesc Obiols Homs 
Judith Panadés Martí 
Inmaculada Ponte Marull 
Marta Ramírez Hidalgo 
Armand Sánchez Bonastre, president 
Rosa Maria Sebastián Pérez 
Anabel Segura Torres 
 
 

A les 9.30 h del dia 21 de juny de 2022, es 
reuneixen, sota la presidència del vicerector 
de Recerca i de Transferència, Armand 
Sánchez Bonastre, els membres de la 
Comissió de Doctorat assenyalats al marge. 
 

 
S’han excusat d’assistir a la reunió María Paz Álvarez del Castillo, Anna Maria Bassols 
Teixidó, Joaquín Bernabé Rodenas, Ismael Iván Blanco Fillola, Vicent Fonollosa Pla, 
Sara Gil Morales, Gonzalo Pontón Gijón i Joaquín Recaño Valverde. 
 
No hi assisteixen Màrius Martínez Muñoz, Miguel Molist Montaña, Nerea Roher 
Armentia ni Francesc Vila-Abadal. 
 
Hi assisteixen amb veu i sense vot Teresa Vila Bonamussa, Manel Ebri Vidal i Carme 
Tost Pujol.  
Hi actua com a secretària Neus López Izquierdo, lletrada del Gabinet Jurídic. 
 
 
 
Ordre del dia 
 
1. Aprovació de l’acta de la darrera sessió 
2. Informe del vicerector de Recerca i de Transferència 
3. Informe de la directora de l’Escola de Doctorat 
4. Informe sobre la modificació de la Normativa acadèmica relativa als estudis de 

doctorat i elevació al Consell de Govern perquè l’aprovi, si escau 
5. Aprovació de la nova proposta de programació de Programes de Doctorat del curs 

acadèmic 2023-24 
6. Aprovació de modificació de memòries de programes de doctorat, per delegació 

del Consell de Govern 
7. Aprovació d’autoinformes d’acreditació 
8. Concessió de premis extraordinaris de doctorat, per delegació del Consell de 

Govern 
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9. Assumptes de tràmit 
10. Torn obert de paraules 
 
 
 
1. Aprovació de l’acta de la darrera sessió 
 
Per assentiment, la Comissió de Doctorat acorda aprovar l’acta corresponent a la 
sessió del 15 de febrer de 2022. 
 
 
2. Informe del vicerector de Recerca i de Transferència 
 
El president de la Comissió de Doctorat informa els membres de la Comissió del bon 
posicionament de la UAB en tots els rànquings i explica que això demostra, entre d’altres 
coses, l’excel·lència dels doctorands i la recerca de la UAB. Insisteix, però, en la 
necessitat de continuar aquesta visió del doctorat. Com a altres aspectes esmenta també 
la internacionalització, en què encara hi ha marge de millora, per exemple amb les 
cotuteles; el doctorat industrial, en què s’ha de fer més extensiva la informació sobre els 
ajuts; la formació dels doctorands, àmbit en què es pot avançar en el pla de formació de 
la UAB i millorar la redistribució del pressupost entre els programes de doctorat; l’ètica 
en la investigació, en què amb l’ajuda del Comitè d’Ètica es fan grans esforços; la menció 
cum laude (CL), en què s’ha de continuar la política d’atorgament raonable de CL, la qual 
demostri una valoració real de l’excel·lència en la qualitat de la tesi, no de la tasca de 
direcció (fins ara el percentatge de CL d’aquest curs és del 67%, tot i que encara és un 
percentatge molt alt).  
 
Sobre les beques Margarita Salas i María Zambrano, el president esmenta que se n’ha 
obert una segona convocatòria de beques Margarita Salas per a la modalitat de 2 anys, 
que encara està oberta; que el Ministeri ha anunciat que tornarà a haver-hi noves 
convocatòries, tant Margarita Sales com María Zambrano, i que, a banda de les 
convocatòries tradicionals, sortiran altres convocatòries per retenir i captar talent.  
 
 
3. Informe de la directora de l’Escola de Doctorat 
 
A continuació, la directora de l’Escola de Doctorat presenta el seu informe, que projecta 
i envia per correu a tots els membres de la Comissió, en què informa de diferents aspectes 
dels estudis de doctorat i de l’Escola de Doctorat.  
 
Entre d’altres aspectes, explica, en relació amb l’execució del pressupost, que els diners 
destinats a les defenses de tesi que sobren es poden invertir en activitats de formació, i 
que si a finals d’any no es fa servir tot el pressupost assignat l’excedent estarà sotmès a 
la política de romanents de la UAB. També transmet que hi ha noves activitats formatives 
per al doctorat, algunes també per a supervisors. Informa que s’iniciarà una nova prova 
pilot del programari antiplagi Turnitin. Així mateix, recorda que la cerimònia de 
lliurament de títols de doctorat i premis extraordinaris va tenir lloc el passat 3 de juny, en 
format presencial i en reproducció en continu, i que la propera serà el 18 de novembre. 
També exposa que en la reunió de l’Agrupació Catalana d’Escoles de Doctorat (ACED) 
es va tractar de l’augment de la conflictivitat en els estudis de doctorat i la possibilitat de 
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crear una comissió de resolució de conflictes, i que s’han organitzat estades BIP per a la 
millora de la internacionalització.  
 
A continuació, s’obre un torn obert de preguntes i els membres de la Comissió fan 
comentaris sobre la diferència entre els programaris antiplagi Urkund i Turnitin, a la qual 
cosa es respon que Turnitin és el programari antiplagi que té accés a un major nombre de 
fonts i que utilitzen la majoria de les universitats, i que la idea és automatitzar-ne l’ús i 
incorporar-lo al procediment de dipòsit en línia; sobre les estades BIP, que són estades 
dotades de pressupost que tenen com a objectiu la millora de la internacionalització, i que 
si es vol es pot fer una sessió monogràfica informativa; sobre el sistema de romanents, 
que no és nou, però que amb la pandèmia va quedar aturat per les dificultats per gastar i 
organitzar activitats formatives, i que aquest curs se’n reprèn l’aplicació; sobre la 
necessitat que les activitats per millorar la salut mental es tinguin en compte en el 
programa de doctorat en Psiquiatria, no només en la branca de Psicologia; sobre la 
necessitat que l’esforç en l’ús responsable de la menció de CL vagi acompanyat d’una 
política general i no signifiqui un demèrit a l’hora d’acreditar-se ni es vegin penalitzats 
alguns programes de doctorat.  
 
 
4. Informe sobre la modificació de la Normativa acadèmica relativa als estudis de 
doctorat i elevació al Consell de Govern perquè l’aprovi, si escau 
 
La directora de l’Escola de Doctorat presenta la proposta de modificació de la Normativa 
acadèmica relativa als estudis de doctorat. Explica que els canvis versen sobre les 
equivalències de títols, per tal de fer aquest procediment més fàcil, i l’impuls a la ciència 
oberta, mitjançant els requisits per a l’autorització de defensa de les tesis per compendi 
de publicacions i l’atorgament dels premis extraordinaris.  
 
Els membres de la Comissió estudien la proposta i, per assentiment, la Comissió acorda 
informar favorablement sobre la modificació de la Normativa acadèmica de la UAB 
aplicable als estudis universitaris regulats de conformitat amb el Reial decret 
1393/2007, relativa als estudis de doctorat que s’annexa (Annex). 
 
 
5. Aprovació de la nova proposta de programació de programes de doctorat del curs 
acadèmic 2023-2024 
 
Teresa Bonamussa presenta la proposta de programació del programa de doctorat en 
Didàctica de les Ciències Experimentals per al curs 2023-2024.  
 
Els membres de la Comissió estudien la proposta i, per assentiment, la Comissió acorda: 
  
Primer. Aprovar la nova proposta de programació del programa de doctorat en 
Didàctica de les Ciències Experimentals per al curs 2023-2024. 
 
Segon. Encarregar al vicerector de Recerca i de Transferència l’execució i el 
seguiment d’aquests acords. 
  
Tercer. Comunicar aquests acords a la vicegerenta d’Ordenació Acadèmica per tal 
que porti a terme les mesures necessàries per fer-los efectius. 
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6. Modificació de memòries de programes de doctorat, per delegació del Consell de 
Govern 
 
Teresa Bonamusa Vila presenta les propostes d’aprovació de memòries de programes de 
doctorat. 
 
Els membres de la Comissió estudien les propostes i, per assentiment, la Comissió 
acorda: 
 
Primer. Aprovar, per delegació del Consell de Govern, la modificació de memòries 
dels programes de doctorat següents: 
 

- Aqüicultura 
- Biologia i Biotecnologia Vegetal 
- Història de la Ciència 
- Psicologia de la Comunicació i Canvi 

 
Segon. Encarregar al vicerector de Recerca i de Transferència l’execució i el 
seguiment d’aquests acords. 
 
Tercer. Comunicar aquests acords a la vicegerenta d’Ordenació Acadèmica, per tal 
que porti a terme les mesures necessàries per fer-los efectius. 
 
 
7. Aprovació d’autoinformes d’acreditació 
 
Teresa Bonamusa Vila presenta les propostes d’autoinforme d’acreditació dels programes 
de doctorat. 
 
Els membres de la Comissió estudien les propostes i, per assentiment, la Comissió 
acorda: 
 
Primer. Aprovar els autoinformes d’acreditació dels programes de doctorat 
següents: 
  

- Biologia Cel·lular 
- Comunicació Audiovisual i Publicitat 
- Comunicació Estratègica, Publicitat i Relacions Públiques 
- Economia Aplicada 
- Farmacologia 
- Immunologia Avançada 
- Mitjans, Comunicació i Cultura 
- Psicologia de la Comunicació i Canvi 
- Psicologia de la Salut i de l’Esport 

 
Segon. Encarregar al vicerector de Recerca i de Transferència l’execució i el 
seguiment de l’acord primer. 
  
Tercer. Comunicar aquests acords a la vicegerenta d’Ordenació Acadèmica, per tal 
que porti a terme les mesures necessàries per fer-los efectius. 
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8. Concessió de premis extraordinaris de doctorat, per delegació del Consell de Govern 
 
El president presenta les propostes d’atorgament de premis extraordinaris de doctorat. 
Explica que es retira la proposta del programa de doctorat en Cirurgia i Ciències per haver 
rebut al·legacions. Afegeix que a la darrera reunió de la Comissió es va ometre per error 
el nom d’Oriol Iborra Igea, corresponent al programa de doctorat en Medicina per la 
convocatòria del curs 2020-2021.  
 
Els membres de la Comissió estudien les propostes i, per assentiment, la Comissió 
acorda: 
 
Primer. Atorgar, per delegació del Consell de Govern, els premis extraordinaris de 
doctorat que s’annexen.  
 
Segon. Encarregar al vicerector de Recerca i de Transferència l’execució i el 
seguiment d’aquest acord. 
Tercer. Comunicar aquests acords a la vicegerenta d’Ordenació Acadèmica, per tal 
que porti a terme les mesures necessàries per fer-los efectius. 
 
 
9. Assumptes de tràmit 
 
No es planteja cap qüestió en aquest punt de l’ordre del dia. 
 
 
 
10. Torn obert de paraules 
 
El president de la Comissió s’acomiada definitivament d’aquest òrgan, ja que després de 
l’estiu es jubila i deixa de ser vicerector i president de la Comissió. Expressa que ha estat 
un orgull presidir-la durant els darrers sis anys. Agreix la feina de l’Escola de Doctorat, 
que ha demostrat ser un exemple i un gran referent per a moltes escoles de doctorat 
d’altres universitats. Per acabar, afegeix que la professora Assumpció Malgosa Morera 
serà la nova vicerectora de Recerca i presidenta de la Comissió. 
 
Nombrosos membres de la Comissió mostren el seu especial agraïment per la feina del 
president i destaquen el canvi qualitatiu cap a l’excel·lència que ha sofert l’Escola de 
Doctorat durant el seu mandat. 
 
Tots aplaudeixen. 
 
  
 
  
 
 
 
A les 11.30 h el president aixeca la sessió, de la qual, com a secretària, estenc aquesta 
acta. 
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La secretària  
 
 Vist i plau 
 El president  
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